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Gjelder foreløpig uttale til Strategi for Blågrønne strukturer for Bergen 
Kommune 
 
Bergen Elveforum består av følgende organisasjoner: Nesttunvassdragets venner; 

Apeltunvassdragets venner, Haukåsvassdraget, Kalandsvatnet Grunneigarlag, Arna Sportsfiskere, 

Bergen Sportsfisker, NJFF Hordaland og Forum for Natur og Friluftsliv og Vennelaget for 

Møllendalselven og Store Lungegårdsvatnet. 

Vår visjon er å gjøre Bergens blågrønne soner, vann og vassdrag til et identitetsskapende 

profilelement på lik linje med byens syv fjell. Bergen Elveforum er et kompetanse- og kontaktforum 

for frivillige lag, organisasjoner og arbeidsgrupper som arbeider aktivt med Bergens elver og bekker 

og blågrønne soner. Vår oppgave er å bidra til vern, restaurering og gjenåpning av byens vassdrag. 

Vi arbeider for at byens vassdrag skal være friske og rene, åpne og tilgjengelige for nåværende og 

kommende generasjoner.  

Bergen Elveforum skal være en drivkraft i arbeidet med vern, restaurering og gjenåpning av byens 

vassdrag og medspiller for offentlige organer, skoler og private institusjoners arbeid byens 

vannmiljø.  

Vi vil arbeide aktivt for at Bergen skal ha en langsiktig bærekraftig arealplanlegging som 

prioriterer levende vassdrag og biologisk mangfold foran utbyggingsinteresser. Vi ønsker å være et 

kraftsenter i et omfattende miljønettverk som arbeider frem rene og rensede vassdrag. Vårt arbeid 

retter seg mot byens befolkning, næringsliv, statlige aktører og særlig barn og unge. Vi vil inspirere 

flest mulig til å engasjere seg i et lokalt eierskap til byens elver og bekker gjennom en ordning med 

elveadopsjon. 

 

Bergen Elveforum var ikke invitert til møtet om Blågrønne strukturer av Bergen kommune, 

men har drøftet Strategi for Blågrønne strukturer og har følgende foreløpige innspill her: 

 1.Hva er det viktigste at Bergen kommune satser på frem mot 2035? 

Det viktigste er at fokus og midler må flyttes fra parkvann til Naturrestaurering. Frem til nå 

har hundrevis av millioner blitt brukt til f.eks.. parkvann på Mindemyren, Elvepark Møllendal 

uten vann i elven, Vannpark Damsgård med begrensete eller helt uten økologisk 

funksjoner.......mens byens økosystemer bygges ned. 



 

Dette ønsker vi klart mindre av! 

 

Dette ønsker vi langt mere av!! 

2.Hva er de lavt hengende fruktene? 

Sikre grense at grense til vassdrag og blågrønne soner i plansaker holdes strengt styrkes. 

Ulovlige villfyllinger må følges opp. Kommunikasjon og samhandling med de frivillige 

organisasjonene som jobber med vann og blågrønne soner som Bergen Elveforum, Hordaland 



Jeger og fisk, Nesttunvassdragets venner mm må styrkes. Forvaltningsrådet må brukes aktivt 

til å drøfte plan og bygge saker før politisk behandling. 

 

 

Den økonomiske støtten til organisasjoner og prosjekter i bydelene må økes betraktelig. 

3.Hvordan skal vi planlegge for framtiden? 

Kommuneplanens arealdel må revideres med tanke på vern og vann, vassdrag, blågrønne 

soner og friluftsområder og biologisk mangfold med klare grenser som f.eks.. Grenser 

Miljødirektoratet anbefaler. 

4.Hvilke trender ønsker vi velkommen? (evt. hvilke trender bør vi se bort ifra?) 

Økt fokus på biologisk mangfold og naturrestaurering.  Vekk fra ensidig vekst tankegang og 

økologisk kompetanse må inn i alle saker. 

 

                                                                              

                                                                         

                                                                                
                                                                                       



5.Hvordan vil vi at fremtiden skal se ut? 

Vi ønsker en fremtid der vann og vassdrag og byens blågrønne soner er blitt et profilelement i 

byutviklingen for nåværende og kommende generasjoner En fremtid der barn og unge har 

tilgang til natur og friluftsliv i sine nærområder. 

Barn og unge fortjener tilgang til natur og vannmiljø selv i en by, og det vi blir galde i det 

verner vi om. 

 

6.Hvordan kan vi samarbeide for å nå felles mål? 

Dialogen, samhandlingen og kommunikasjon må styrkes og Forvaltningsråd mm må brukes 

langt mere aktivt. Aktørene må spille hverandre gode NB! frivillig sektor har som mål å gjøre 

Bergen til en bedre by og samhandling og fordeling av oppgaver gir stor økonomisk gevinst. 1 

kr til frivillig sektor gir 8 kr tilbake i tillegg til at her finnes svært mye kompetanse. 

7. Hvilken rolle har de ulike aktørene? Hva er din rolle? Hva er kommunen sin? 

De ulike aktørene må samhandle bedre særlig for å løse praktisk gjennomføring ulike 

prosjekt. Kommunen må bli en lagt bedre aktør med aktiv deltagelse. Praktisk gjennomføring 

i felt må styrkes. Mulig kommunes byråkrater må ut av kontoret og være med på dugnad 

minst en da gi uken. 

 8. Er det naturkrise i Bergen også? 

Ja det er en naturkrise i Bergen. Svært få vann og vassdrag kan sies å ha god økologisk status 

og stadig mer av byens blågrøne soner må gi tapt i plansaker ref. Nedbygging av Øvre del av 

Steinsvik elven ved Siljustøl, Steinsvik elven ved Golfbanen nedre del, Haukås, Liland, 

Ådlandsbekken, Lønningsbekken........og mange av vassdragenes nedslagsfelt blir brukt som 



dumpingplass for overskuddsmasser og bygg avfall ref. avrenning fra utfyllinger Fanafjellet, 

Totland, Bontveit, Hordnesskogen…….. 

Reguleringsplan for Steinvikkroken og om grense til vassdrag og friluftsområder blir 

overholdt blir her en test på om det er noe hold i kommunens målsettinger. 
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Terje Aarsand 

Leder Bergen Elveforum 

 


